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до уваги громадян

з днем працівників сільського господарства

актуально

(Закінчення. Поч. на 1 стор.).

сильна аграрна галузь – запорука 
добробуту українців

- Євгене Костянтиновичу, чи збільшились 
цьогоріч площі земельних угідь, які обробля-
ються аграріями району?

- Так, звичайно. За останні роки значно 
зменшились площі  облогуючих земель. Вхо-
дження інвесторів в поліську та лісостепову  зону, 
вкладання коштів під  відповідні технології,  ви-
користання  потужної технікі дає змогу  збільшити  
посівні площі зернових  і олійних та кормових 
культур. У цьому році загальна площа засіяних 
угідь становила понад 25 тисяч гектарів, з них - 
сільгосппідприємствами 9,7 тис.га та понад 2 тис.
га фермерськими. А обробляють ці сільгоспугіддя 
28 сільгосппідприємств району, 56 фермерських 

господарств і понад 12 тисяч особистих селян-
ських господарств. Так, найбільшими зернови-
робниками у нашому районі є ТзОВ “Фелікс-Агро” 
– 1200 гектарів, ПП “Олика-Агро” – 766 гектарів, 
ПСПП “Україна М”  (генеральний директор Сюйва 
Микола  Федорович) – нині засіяно 610 гектарів  
озимими зерновими культурами, ПРАТ “Зоря” – 
488 гектарів, СГВК ім.Шевченка – 400 гектарів 
озимини, ТзОВ “Луцькагротех” – 320 гектарів.

- Яких результатів досягнуто аграріями на-
шого району при збиранні врожаю зернових?

-  По  агроформуваннях району  намолочено 
загалом 14 тисяч тон зерна, що на 2,5 тис.тон 
більше рівня минулого року  при урожайності  
20 ц/га, накопано 8,3 тис.тон цукрових буряків з 
урожайністю 350 ц/га, зібрано 3,2 тони овочевих 
культур при урожайності 296 ц/га,  намолочено 3,3 
тис.тон зерна кукурудзи при  урожайності 26,7 ц/
га. Нині збільшено посіви цієї культури у 4 рази.

Намолочено ріпаку  2,1 тис.тони при урожай-
ності 18,4 ц/га, що більше на 4,6 ц/га, намолочено 
160 тон сої, очікується обмолот соняшнику  на  
площі 660 га.

- Назвете кращих господарів?
- Найліпших результатів зерновиробництва 

вдалося досягти у великих агрооб’єднаннях. Цьо-
му сприяло поєднання кількох чинників – застосу-
вання новітніх технологій, використання якісного 
посівного матеріалу та наявність сучасної техніки 
для обробітку землі. Ось це в комплексі дозволяє 
досягти непоганих результатів у вирощуванні 
зернових. Лідером у зерновиробництві є ТзОВ 
“Фелікс-Агро”(виконавчий директор Давидюк 
Павло Михайлович), тут намолочено  4,3 тис. 
тон зерна при урожайності  40,5 ц/га на площі  
1060 га. Потрібно також відмітити й ТОВ “Олика-
Агро” (виконавчий директор Воскобойнік Галина 
Миколаївна), де намолочено 1,8 тис. тонн зерна 
при урожайності 24,5 ц/га на площі 753 га. Хоро-
ших результатів досягнуто й у ТОВ “Серпанок” (го-
лова товариства Федінчик Олександр Ігорович) 
- намолочено  708 тон зерна при урожайності 26 
ц/га на площі 273 га та ТОВ “Луцькагротех” (керів-
ник Крисюк Микола Михайлович)  на площі 238 
га  намолочено 894 тон зерна при урожайності 
38,6 ц/га. 

Стабільно виробництвом зерна займаються 
й фермерські господарства району. Так, СФГ 
“Козацьке” (Сапіжук Олег Михайлович) вирости-
ло  озиму пшеницю на площі  14 га з урожайністю  
60 ц/га,  намолотив  63 тони зерна, СФГ “Віра” 
(Слушаєв Віктор Васильович) на 18 гектарах 
намолочено 62 тони зерна пшениці з урожайністю 
35 ц/га, СФГ “Залісочівське” (Ткачук Сергій Пе-
трович) зібрано урожай озимої пшениці на  площі 
30 га намолотив 87 тон зерна з урожайністю 24 
центнери з гектара. У СФГ (Крук Марії Петрівни) 
щорічно займаються вирощуванням озимого 
жита, досягнуто хороших результатів.

  Значних успіхів досягнуто й при вирощуванні 
зерна  кукурудзи. Так, у ПРАТ “Зоря” (Дідичівська  
сільська рада) на площі 214 гектарів  намолочено 
1162 тони зерна з урожайністю 54,3 центнера 
з гектара, ТОВ “Луцькагротех” (Хорлупівська 
сільська рада) отримано  378 тон зерна на площі 
35 гектарів з урожайністю 108 центнерів з гектара, 
у ТОВ “Олика-Агро” (Дідичівська, Жорнищенська 
сільські ради) намолочено  930 тон зерна на 
площі 293 гектари з урожайністю 31,7 центнера з 
гектара. СГВК “Мрія” (Покащівська сільська рада) 
намолочено   889 тон зерна кукурудзи і сховано 
в 100-тонні мішки, для подальшого згодовування 
тваринам.

- Євгене Костянтиновичу, чи аграрії району 
не відмовилися цьогоріч від вирощування 
цукрових буряків?

- Ні, навпаки нині значно  розширено площі 
посіву під цю культуру і в агроформуваннях, і в 
особистих селянських господарствах. Стабільних 
урожаїв  солодких коренів досягають у ТзОВ 
“Фелікс-Агро”. Нині тут зібрано 5600 тон на площі 
160 га з урожайністю 350 ц/га, ТзОВ “Луцька-
гротех” - накопано 660 тон солодких коренів на 
площі 22  гектари з урожайністю 296 ц/га, СФГ 
“Козацьке” на площі 25 гектарів зібрано  1100 

тон солодких коренів з урожайністю 440  цнт. з 
гектара, у СФГ “Віра” - 300 тон на площі 10 га 
з урожайністю 300 центнерів з  гектара. Ново-
створеним фермерським господарством  “Юско 
Агро” (Звірівська сільська рада)  вирощено 660 
тон цукрових буряків на площі 33 га з урожайністю 
200 центнерів з гектара.

- Чи є господарства, які спеціалізуються 
на вирощуванні овочів, адже минулорічні 
захмарні ціни на ринках України на капусту, 
моркву, столовий буряк вкотре довели аграрі-
ям, що попит на ці продукти завжди є?

- Виробництвом,  переробкою та реалізацією 
продукції овочів  з року в рік займається ФГ “Золо-

та нива” (Сокол Анатолій 
Арсентійович) на сіль-
госпугіддях Борохівської, 
Звірівської сільських рад. 
Цьогоріч господарством 
накопано понад 3400 
тон  ароматних коренів 
моркви, столових буряків 
з урожайністю 377  цент-
нерів з гектара.

 Досвіду вирощуван-
ня овочів набуває ФГ 
“Пажитті” (Сич Станіс-
лав Якович) Прилуцька 
сільська рада. У СФГ 
“Журавлик” (Савицький 
Петро Анатолійович), 
що розташоване на 
території Журавичівської 
сільської ради, було впер-

ше посіяно хміль на площі 4,63 гектара та зібрано 
3 тони  хмелесировини при урожайності 6,7 ц/га.

- Скажіть, будь ласка, чи помітні позитивні 
зрушення в тваринництві?

- Так, нині намічені тенденції до збільшення 
поголів’я ВРХ: і молочної, і м’ясної породи. Зокре-
ма  відновлюються  ферми  з поголів'ям  м'ясного 
напрямку  сірої Української породи ТОВ “ВВ Агро” 
(Завітненська сільська рада) з  наявною  чисель-
ністю 250 голів бичків і телиць парувального віку.

 Хороших результатів досягають й фермерські 
господарства, які займаються вирощуванням та 
відгодівлею свиней – це “Обрій” Ройко Олек-
сандр Сергійович (Сильненська сільська рада), 
ФГ Хоровця Василя Євгеновича (Прилуцька 
сільська рада), “Терра Іппіка”  Байцим Юлія 
Олександрівна (Дернівська сільська рада), які 
стабільно  продають  вирощену продукцію на 
сільськогосподарських ярмарках. СГПП “Друбжа” 
Степанов Григорій Петрович (Журавичівська 
сільська рада) займається реалізацією молодня-
ка свиней для населення.

 Особливої вдячності заслуговує щоденна  
праця тваринників на фермах в молочному ско-
тарстві  таких сільськогосподарських кооперативів 

-    ім.Шевченка, ”Мрія”, ”Україна”, які надоїли по 
220-210 тон  молочної сировини і  поставили її на 
переробні підприємства.

 Необхідно також зауважити й успішне господа-
рювання бджоляра Віталія Івановича Приймака 
(Озерцівська сільська рада), адже з року в рік 
набуває  популярності продукція ФГ “Бджолина 
ферма Гаївка” сортовими медами та напоями. 
Продукція цього фермерського господарства 
неодноразово ставала переможцем різноманітних 
конкурсів за своєю якістю. 

  Великим попитом у споживачів користується й 
продукція ФГ “Поляна”, очолюваного Мосійчуком 
Сергієм Олександровичем (Тростянецька сіль-
ська рада) – це так звані Тростянецькі ковбаси та 
інші вироби.

- Євгене Костянтиновичу, але ж виробни-
цтвом сільгосппродукції займаються не лише 
сільгосппідприємства, але й, практично, 
кожен мешканець села.

- Звичайно, значний внесок у  забезпечення 
продовольчої  безпеки  надає й  понад  12-ти  
тисячна “армія” одноосібників. Вони обробляють 
13,5 тис.га землі, утримують більше 5,5 тис. корів, 
свиней і  птиці. Понад 50 сімей району у своїх 
господарствах мають 3 і більше корів. Значна 
кількість  виробленої 
ними продукції безпо-
середньо  надходить 
до споживача.

 Саме розвиитку 
особистих селянських 
та фермерських 
господарств державою 
приділяється велика 
увага, розроблено 
цілий ряд програм 
фінансової підтримки. 
Так нинішнього року 
надано фінансову 
допомогу селянським 
господарствам, згідно 
програм  державного  
та місцевих  бюджетів, 
розміром у понад 403 тисячі гривень.

  Нині державою заохочується створення  
пунктів штучного  осіменіння для відновлення 
високопродуктивного племінного скотарства в 
особистих селянських господарства. Для цих 
цілей виділено 36 тис.гривень. Крім того, діють 
такі державні програми, які частково відшкодову-
ють затрачені кошти на посів озимого жита – 59 
тис.гривень, для здешевлення вартості штучного 
осіменіння корів і телиць в особистих селянських 
господарствах буде використано понад 12 тис.
гривень, власникам особистих селянських госпо-
дарств, які утримують  3 і більше корів (в розмірі 
100 гривень) – 15,3 тис. гривень.

  До того ж, розпорядженням голови ОДА 
будуть відшкодовуватись витрати на придбання 

доїльних апаратів та безоплатна їх передача 
власникам ОСГ, які утримують 3 і більше корів.

 Варто також зазначити, що багато мешканців 
села скористалися пільговим кредитуванням, 
спрямованим на підтримку різних категорій госпо-
дарювання у сільській місцевості, особливо задля 
індивідуального сільського будівництва і отрима-
ли загалом 220 тисяч гривень.

- Але ж для того, щоб молодь лишалася в 
селі і господарювала на землі, мало створити 
умови для розвитку ОСГ, необхідно подбати й 
про розвиток інфраструктури на селі... 

- Звичайно. Керівництво району чудово розуміє 
те, що найперше тут повинні працювати лікуваль-
ні та культурно-освітні заклади, мережа торго-
вельних установ. Через те й проводиться значна 
робота по розвитку  інфраструктури сільських і 
селищних територій.

 Так, за рахунок субвенції коштів з  держав-
ного бюджету проведено капітальні ремонти 
автомобільних доріг селища Олика, с.Липне, 
с.Городище, с.Холоневичі, м.Ківерці – на суму 2,2 
млн.гривень. За кошти обласного бюджету - 321 
тис.гривень - проведено ремонт дороги у селах 
Борохів та Клепачів.

  За рахунок державних коштів будуються під-
відні газопроводи до сіл Холоневичі, Знамирівка, 
Липне, Сильне, Городище, Дубище, Башлики, Жу-
равичі, Омельне, Микове, Домашів, Тростянець, 
Яромель, Острів, Хопнів.

 Крім того, розпочато будівництво  загальноос-
вітньої  школи в селі Карпилівка, для цих цілей  з 
державного бюджету виділено в нинішньому році 
2,4 млн.грн. Всього треба освоїти - 8 мільйонів 
грн.

  Здійснено роботи по  встановленню  енергоз-
берігаючих котлів “Кальвіс – 320” в Дернівській та 
Жидичинській школах. Фінансові затрати склали 
суму в 301 тис.грн, проте економічний  ефект 
склав 400 тис.грн. Можемо називати й ще цілий 
ряд інших заходів, які  стримують напругу і  стиму-
люють  життєздатність  сільського населення.

- Чи органи місцевого самоврядування 
сприяють в організації продажу сільгоспро-
дукції, виробленої місцевим населенням?

- Без активної підтримки лідерів територіальних 
громад було б важко впоратися з цим. Тут велику 
роль відіграють авторитет очільника громади, їхні 
уміння спілкуватися з людьми, бажання донести 
потрібну їнформацію до кожного селянина. Мені 
важко когось виділити, бо завдячую всім сіль-
ським головам за співпрацю, але найактивніших 
назву – найбільше продано населенням молока 
по Сильненській сільській раді 340 тон (сільський 
голова Олександр Ходорчук); 335 тон – Липнен-
ською сільською радою (Любов Громик); 320 тон 
– Суською сільською радою (Сергій Тимощук).

 За організацію продажу м’яса висловлюю 
щиру вдячність Дернівському сільському голові 

Олексію Лисюку – тут заготовлено 32 тони; Оле-
ні Кашевській (Олицька селищна рада) – 27 тон; 
Олександру Ходорчуку (Сильненська сільська 
рада) – 25 тон.

 Цукрового буряку було найбільше здано по 
Олицькій селищній раді (голова Олена Ка-
шевська) – 900 тон; 750 тон – в Покащівській 
сільській раді (Богдан Чекеренда); 450 тон – Хор-
лупівською сільською радою (Леонід Снігарук).

- Євгене Костянтиновичу, кого відзначите з 
аграріїв у переддень професійного свята?  

- Найперше, низько вклоняюся ветеранам  
сільськогосподарського виробництва, дякую їм 
за самовіддану працю - заслуженим працівникам  
сільського господарства: Миколі Романовичу 
Касюраку, Ганні Володимирівні Козак, Леонтію 
Дмитровичу Кричкевичу, Олександру  Григо-
ровичу Столярчуку, Володимиру Панасовичу 
Гончаруку, Леоніду Миколайовичу Мартинюку.

 Найщиріших слів вдячності заслуговує і моло-
де покоління керівників – організаторів сільгоспви-
робництва, які впевнено працюють, незважаючи 
на всі негаразди: Павло Давидюк (ТзОВ “Фелікс-
Агро”), Олександр Федінчик (ТзОВ “Серпанок”), 
Ігор Ковальчук (ТОВ “ВВ-Агро”), Степан Вой-
тович (СГВК ім.Шевченка), Леся Клімчук (СГВК 

“Мрія”), Микола Крисюк (ТзОВ “Луцькагротех”), 
Галина Воскобойник (ТОВ “Олика-Агро”).

  Від імені аграріїв району дякую за багаторічну 
роботу керівнику і організатору сільськогосподар-
ського виробництва Мілентині Тимченко, яка 
завершує  кар’єрну діяльність. А ще дякую за від-
дану працю усім аграріям району механізаторам, 
комбайнерам, тваринникам і вітаю з воістинну 
всенародним святом – Днем працівників сільсько-
го господарства!

Колектив районної газети віншує зі святом 
працівників найсвятішої на землі професії 
– хліборобів - та зичить міцного здоров’я й 
снаги в боротьбі за рясні врожаї.  

Розмовляла Марія ХІТЬКО,
фото автора.

  порядок проведення 
розрахунків за оренду 

земельних часток (паїв) 
в області

Власниками земельних часток (паїв) у 
2011р. укладено 78 062 договорів оренди  
землі з товаровиробниками сільськогоспо-
дарської продукції на загальну площу 182,6 
тисяч гектара. Загальна сума виплат  ста-
новить 59,7 млн. грн, що на  5,4 млн. грн 
більше, ніж у минулому році.     

Указом Президента України від 19 серпня 
2008р. №725 "Про невідкладні заходи щодо 
захисту власників земельних ділянок та 
земельних часток (паїв)" визначено підви-
щення орендної плати за оренду земельних 
ділянок сільськогосподарського призначен-
ня, земельних часток (паїв) до розміру не 
менше 3 відсотків визначеної, відповідно до 
законодавства, вартості такої орендованої 
земельної ділянки, земельної частки (паю). 
Однак,  по 23,8 тисячі договорів оренди землі 
орендна плата менше трьох відсотків. 

Орендна плата виплачується переважно  
в натуральній формі (87,5%). Хоча ЗУ “Про 
оренду землі” визначено, що орендна плата 
за земельні частки (паї) встановлюється,  як  
правило, у грошовій формі. За добровільним 
рішенням власника земельної частки (паю) 
орендна плата за земельні частки (паї) може 
встановлюватися у натуральній формі. Вне-
сення орендної  плати  оформлюється пись-
мово,  за винятком перерахування коштів 
через фінансові установи. 

 У разі виплати орендної плати у нату-
ральній формі оцінку вартості відповідної 
продукції необхідно здійснювати за цінами, 
що не перевищують офіційно повідомлених 
органами виконавчої влади середніх біржо-
вих цін на таку продукцію на момент її пере-
дачі (Указ Президента України від 21 лютого 
2002р. № 170).

Олег МІНЧУК, 
заступник начальника управління

Держкомзему у районі.                                

почесними 
грамотами та цінними 

подарунками 
районної ради та 

райдержадміністрації 
нагороджено:

 До Дня працівників сільського госпо-
дарства: 

– Марію Дмитрівну КРОПиВСЬКУ - 
бухгалтера СГВК «Україна»;

– Валентину Євгеніївну ФеДОРЧУК 
- заготівельника молока ВАТ «Рожищен-
ський сирзавод»; 

– Олександра Адамовича МОРОЗА 
– одноосібника с. Прилуцьке; 

– Ольгу Іванівну ОКСеНЧУК – тех-
ніка штучного осіменіння сільськогоспо-
дарських тварин в ОСГ; 

– Людмилу Павлівну СТРижАЧУК – 
майстра зміни СФГ «Золота нива».

 До Дня працівників радіо, телебачен-
ня та зв’язку:

– Руслану Федорівну БАш – фахів-
ця з продажу послуг дільниці продажу 
послуг Цеху ТП №7 м. Ківерці.

Щопонеділка з 8.00 до 9.00 год про-
водить «пряму телефонну лінію» голова 
районної ради Михайло Володимирович 
МАРЧУК за тел.: 2-13-43.

Щоденно з 7.00 до 8.00 год проводить 
«пряму телефонну лінію» голова РДА 
Леонтій Дмитрович КРиЧКеВиЧ за тел.: 
2-13-34.

21 листопада 2011 року з 9.30 до 10.30 
год відбудеться «пряма телефонна лінія» 
заступника голови РДА Євгена Констян-
тиновича ЗУБеНКА за тел.: 20-13-95.

Щовівторка з 9.00 до 13.00 год прово-
дитиметься «гаряча лінія» за телефоном: 
3-26-04 з начальником управління Держ-
комзему у Ківерцівському районі Ігорем 
Олексійовичем ЛеВЧиКОМ. 

22 листопада з 9 до 10 год відбудеться 
«пряма телефонна лінія» в.о. начальника 
УДК у Ківерцівському районі Миколи Ана-
толійовича СеМеНЮКА за тел.: 3-25-40.

відзнаки

                               шановні ківерчани!
Доводимо до вашого відому, що Район-

ну дитячу поліклініку тимчасово пере-
ведено в колишнє приміщення жіночої 
консультації. Зателефонувати до установи 
можна за номером: 2-15-95.

                                 Адміністрація 
Ківерцівської ЦРЛ.


